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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Vil ministeren redegøre for, hvad provenuvirkningen vil være af at afskaffe den aftalte skat-

terabat, som gives til eksisterende boligejere ved overgangen til det nye boligskattesystem i 

2024 (scenarie 1)?  

Endvidere bedes ministeren redegøre for, hvad provenuvirkningen vil være af at udfase 

skatterabatten for ejerboliger via en stigningsbegrænsningsregel, der indebærer, at de sam-

lede boligskatter højst kan stige med 5 pct. årligt af den fuldt indfasede skattebetaling i 

lighed med den ”moderniserede stigningsbegrænsningsregel” for erhvervsejendomme (sce-

narie 2).  

Ministeren bedes desuden opgøre fordelingsvirkningen ved både scenarie 1 og 2 opgjort 

som virkningen på disponibel indkomst i kroner og øre og i procent af disponibel indkomst 

opdelt for 10 indkomstdeciler. Den 10. indkomstdecil bedes også opdelt på percentiler. 

Endeligt bedes ministeren oplyse virkningen på Gini-koefficienten. 

 

Svar 

Det er desværre ikke er muligt at svare inden for tidsfristen, da svaret kræver omfattende  

beregninger. Det endelige svar forventes oversendt ultimo maj. 
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